



UNDERGROUND SPACE COMMITTEE

French tunnelling and underground space association (AFTES)

The primary vocation of committee is to promote the rational use of underground space, particularly in urban environments. Committee is directed more particularly at urban planners, architects and developers, assisting them by providing arguments, references and ideas to promote greater use of underground space, particularly from the viewpoint of sustainable development.

Objectives

- Promote Underground Space
- Gather, distribute and make accessible information related to known and potential uses of underground space
- Analyse non-technical obstacles to the use of underground space (administrative, legal, psychological, financial, etc.)
- Organise a think-tank and open it to all involved professions
- Organise and supervise university works in the various sectors

Actions

- Organize round tables, seminars, workshops and conferences
- Facilitate meetings between political decision makers/developers and those responsible for completed underground projects
- Develop a data base coordinated with the AFTES website
- Publish articles in the AFTES Tunnels and Underground Space magazine, in other specialized reviews and on the AFTES website
- Participate actively in the three-yearly AFTES Congress and other international underground space congresses
- Contribute to International Associations (e-g ITA)
- Initiate and participate in national research projects (e-g Ville 10D-Ville d'idées)
- Maintain permanent contact with national and international organizations such as the American Underground Construction Association (AUCA), the Association des Centres d'Etudes de l'Utilisation Urbaine du Sous-Sol (ACUUS), etc.

Operation

Committee members are university professors or students, researchers, architects, engineers, geologists, town planners, developers, sociologists, etc.

Committee is run by its President and Secretary who organize regular meetings with members and coordinate their action within AFTES.



www.aftes.asso.fr



COMITÉ

ESPACE SOUTERRAIN

de l'Association Française des Tunnels et de l'Espace Souterrain (AFTES)

La vocation première du Comité est de promouvoir une utilisation rationnelle de l'espace souterrain, notamment en site urbain.

Il s'adresse aux urbanistes, architectes et aménageurs qu'il propose d'aider à fournir des arguments, des références et des idées en faveur d'un usage accru du sous-sol, en particulier dans l'optique de développement durable.

Objectifs

- Promouvoir l'Espace Souterrain
- Réunir, diffuser et rendre accessible l'information concernant les usages connus et possibles du sous-sol
- Étudier les obstacles non techniques à l'utilisation de l'espace souterrain (administratifs, juridiques, psychologiques, économiques...)
- Organiser la réflexion pour l'élargir à toutes les professions concernées
- Susciter et encadrer des travaux universitaires dans les diverses disciplines

Actions

- Organisation de conférences, colloques, ateliers et séminaires
- Facilitation de rencontres entre élus/ aménageurs et responsables de projets souterrains réalisés
- Création d'une base documentaire en lien avec le site de l'AFTES
- Publications dans la revue « Tunnels et Espace Souterrain » et autres revues spécialisées ainsi que sur le site internet de l'AFTES
- Participation active au Congrès triennal de l'AFTES et aux Congrès internationaux
- Contribution aux associations internationales (ex : AITES)
- Instigation puis accompagnement de projets de recherches nationaux (Ville 10 D-Ville d'idées...)
- Contacts permanents avec les organisations nationales et internationales (American Underground Construction Association (AUCA), Association des Centres d'Etudes de l'Utilisation Urbaine du Sous-Sol (ACUUS), etc.)

Fonctionnement

Les membres du Comité Espace Souterrain sont universitaires, chercheurs, architectes, ingénieurs, géologues, urbanistes, aménageurs, sociologues, étudiants, etc. Le comité est animé par son président et son secrétaire qui réunissent régulièrement ses membres et coordonnent son action au sein de l'AFTES.



www.aftes.asso.fr